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  שלום ושבוע טוב,

התאחדות חקלאי ישראל מרכינה ראש עם הירצחו של מוסה הורן, מוותיקי מגדלי הכותנה בעמק יזרעאל, ומשתתפת בצער 

 .  הזורעהמשפחה וקיבוץ ה

 

  'של הכנסת ועדת הכלכלהבשעה טובה ומוצלחת, ו– לדמי מים לחקלאות(, התשפ"ה( )תעריפים 31הצעת חוק המים )תיקון מס ,

 ךמסמ את גםאישרה רביעי  וביום בקריאה שניה ושלישית ראשון את התיקון לחוק המים אישרה ביוםבראשות ח"כ דוד ביטן, 

תחברו שה. הצעת החוק הוגשה ביוזמת ח"כ אלון שוסטר וקבוצת חברי כנסת, לקביעת תעריפי המים לחקלאים עם החקלאים ההבנות

הפחתת מחירי  – הארגונים הכלכליים של הקיבוצים. מטרת החוק חקלאי ישראל, מים לישראל, והתאחדות של התאחדותליוזמה 

   .המים לחקלאות

 :מספר צעדים חשובים לליםההבנות כוהחוק ו

o  ש"ח למ"ק בתוך שלוש שנים 1.15-השפד"ן להתחייבות להפחתת מחיר מי. 

o אחוז המים הנחותים נמוך באזורים נעדרי חלופה ובאזורים בהם הפחתת תעריף המים השפירים. 

o  בתוך שלוש שנים המליחיםמחיר המים הפחתת. 

o להשקיית אדמות הכבולהמים  תעריפי תהפחת.  

o  לרמה  עד –ועלות של חלף הזרמה לים עלות הטיהור השלישוני  , הכוללים כיום גם אתלחקלאותמחירי מי הקולחים הפחתת

  .ק”ח למ”ש 0.41 לש

 10ח לתקופה של ”מליארד ש 3.5-תשתיות להשבת מי קולחים בהיקף של כפיתוח ל הרחבתכנית השקעות החוק כולל  ,בנוסף

מוביל -היא הקמת מפעל בין אזורי  השל לת הכותרתגו כאשר, החקלאיםחלקה גם ע״י קק״ל ו המדינה,. התוכנית תמומן על ידי שנים

 .להעברת מי קולחים מאזור השפלה וירושלים לנגב ,הקולחים המזרחי

ולחץ לחתור  שכלל דיונים ארוכים ,2024הקיץ של הכנסת בשנת שהחל במושב  ,ההחלטות הנ״ל אושרו לאחר תהליך ממושך

יגדיל את  ,דבר שיחזק את הייצור החקלאי המקומי, רבותמחירי המים לחקלאות לשנים הפחתת עתיד להבטיח החוק  .להסכמות

במחירי ארוך ומתמשך יתקן עוול ויחזק את בטחון המזון של אזרחי ישראל . של החקלאים והאופק הכלכליאת יכולת התכנון , הוודאות

לקדם שימוש רחב יותר של מדינת ישראל והחקלאים ומסמך ההבנות מחזקים את האינטרס המשותף החוק  ,בנוסף .המים לחקלאות

מחיר המים  , כךהחקלאי עולהככל שכמות מי הקולחים שבשימוש  -חדש שנקבע בחוק יוצר תמריץ מנגנון  .מי קולחים לחקלאותב

 .ומחיר המים המשוקלל יורד ,עולהלחקלאות השפירים 

 נוולד,גברי איכ עודד זבולון, אילנה דרור, ,מתן רז אורן עמיאל, איתן ברושי, שכלל את, את הצעת החוק הוביל צוות מטעם יוזמי החוק

 מ”הח אתהדין לילך רזניק ותמיר סלע ועורכי והעוזר הפרלמנטרי של ח"כ אלון שוסטר  ביויעק יואב, יענקל׳ה מוסקוביץירון גרימברג, 

הצוות קיים נבו, וצוות המשרד )ריפבליק יועצים( סייע רבות בכל הקשור לקידום החוק בכנסת.  מבשרת. שריכז את עבודת הצוות

הכנת חוות דעת בעניין מחירי המים לחקלאות ע״י מרכז המידע כולל ליווי  ,בשבועות האחרונים דיונים אינטנסיביים במשך שעות רבות
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כל  בשם ההתאחדות אני רוצה להודות ל להביא בשורה לחקלאים.ובמטרה  לעמוד ביעדים  שהוצבו במטרה  ,והמחקר של הכנסת 

 ובלחץ גדול.חברי הצוות שהקדישו שעות רבות של עבודה על חשבון זמנם הפרטי בשעות לא שעות 

 במסגרת הדיון בוועדה הוגשו מספר מסמכים ואת כולם אנו מצרפים פה:

 מכתב מקדים של מנהל רשות המים על המסמכים הנלווים. .1
 ל התאחדות חקלאי ישראל והגופים היציגים של החקלאיםהתחייבות של .2
 פעילות רשות המים ואגף התקציבים לפיתוח משק הקולחים .3
 מה שמכונה כתב הסכמות.  - החלטת מועצת רשות המים לעניין מתווה עדכון תעריפי המים  .4

  את נוסח ההחלטה שעליה יצביעו חברי הכנסת השבוע:בנוסף אנחנו מצרפים פה 

  נוסח הצעת החוק כפי שאמור לעלות להצבעה במליאת הכנסת השבוע. .5

ד בשל חשש רשות המים, חזי ליפשיץ, ציין שההחלטה התקבלה ברוב קולות במועצת רשות המים, אך נציג משרד הפנים התנג מנהל

ביטן מתח ביקורת על ההתנגדות, וטען שגם שינויים אחרים במשק, כמו העלאת ארנונה או מע"מ, ״כ חמהשפעתה על הצרכן הביתי. 

 .משפיעים על הצרכנים אך מאושרים בכל זאת

רה של עלייה , למעט במקאושר תיקון נוסף בחוק המים, המאפשר עדכון תעריפי המים אחת לשנה במקום פעמייםנוסף על כך, 

 בתעריף, שתחייב דיון נוסף. 3.5%חריגה מעל 

ולא יושתו על הצרכנים, וציין שניתן  החקלאות, אבי דיכטר, הדגיש שהתשתיות למוביל הקולחים הארצי ימומנו מתקציב המדינה שר

 .קריית החקלאות בבית דגןשל  חדשיהיה להשקיע מיליארדים בתשתיות מתוך הכנסות מתכנון 

מיליון ש"ח כבר השנה בפרויקט. ביטן התחייב  122יו"ר התאחדות הארגונים הכלכליים הקיבוציים, יעקב בכר, ציין שקק"ל תשקיע 

 לעקוב אחר העברת הכספים ולוודא את מימוש ההסכמות. 

ר החקלאי. אנו מודים גם אנו מברכים את ח"כ דוד ביטן על תרומתו המשמעותית בקידום החוק, אשר צפוי לחולל שינוי משמעותי במגז

שהשתתפו בכל הדיונים וסייעו רבות , יזרויצחק קרו י צרפתי הרכביטלחברי הלובי החקלאי חברי הכנסת: אלון שוסטר, ששון גוואטה, מ

ונעמה אלי דלל  ,אליהו ברוכי ,קטי שטרית ,ינון אזולאי ,וולדיגרל כמי ,משה גפני שלום דנינו, רם בן ברק, לח״כ .בהעברת החוק בוועדה

לד"ר אסף אורן לביא, אבי דיכטר, למנכ"ל משרדו,  ח"כ . אנו מודים לשר החקלאות וביטחון המזוןשחתומים גם על הצעת החוק לזימי

והצוות הבכיר ברשות  ת המים ולמשנה שלו זאב אחיפזרשו מנהל ,ליפשיץ לחזי, ולמנכ״ל משרדו יוסי דיין  כהן אלי לשר האנרגיה ,לוי

מי שתרם את חלקו  לכלו אנרגיה וסביבה באגף התקציבים ,מרכז צוות מים -עידו מור  ,שניהל איתנו מו״מ קשוח ,ואחרון חביב ם,המי

להצלחת המהלך. אנו מצפים שהחוק יעלה לאישור במליאה כבר בשבוע הקרוב ונתחיל לעבוד יחד עם אנשי רשות המים ומשרד 

 זום לחקלאים שיסביר בצורה מפורטת את החוק.  החקלאות על יישומו.  אנו נקיים אחרי הפסח

 

https://drive.google.com/file/d/1S47O_gjeahW6mgEUaoYM_6OvgKuhX7s2/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1M31YLNfhgV7aE1lLCMOhWyJZJb6Av0sN/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1LJISpTjIdbgTzvYYAAYWIez3bY9OKjkk/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/17f9_NCWhh-93mnMm3qfiUrRJ_zfzLIqY/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1aruyk_n-p9U_kF_3GgJ4gU1uXSNXxiEF/view?usp=sharing
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  הוועדה לעובדים זרים, בראשות ח"כ אתי עטיה, דנה  – 2023דיון בוועדה לעובדים זרים בנושא משתלמים שנפגעו באוקטובר

פרשת החטוף הנפאלי וגופת המשתלם מטנזניה, וכן הסיוע של ב הדיון עסק על המשתלמים הזרים.  2023בהשלכות אירועי אוקטובר 

יו"ר הוועדה , שבנוגע אליה בקש המשתלמים למדינותיהם 460החזרת  שלעלתה סוגיית בנוסף קיבוץ עלומים למשפחות הנפגעים. 

פינוי לטובה הות. צוין שהחלו ללמוד בפקולטה לחקלא ,לבדוק אפשרות להחזירם בעתיד. נידון גם הטיפול בארבעת הפצועים הנפאלים

י הרכבי דרשה פיצוי כספי למשתלמים שחזרו טמהיר של משתלמים מאזור העוטף. יו"ר הוועדה הודתה על הטיפול המסור, וח"כ מה

 הבאת הנושא החשוב לדיון בוועדה. י הרכבי צרפתי על טאנו מודים לח"כ מ .למדינותיהם

 

להערות הציבור מתווה לחלוקת מכסות יבוא דבש בפטור ממכס  פרסםמשרד החקלאות  – מתווה חלוקת מכסות פטורות ממכס לדבש

י ועל האבקה החיונית תוך שמירה על הייצור המקומ ,ק"ג(, במטרה להוזיל את המחירים 50ק"ג( וגדולות )מעל  1.5באריזות קטנות )עד 

המתווה, שגובש עם משרד האוצר ופורסם להערות הציבור, נועד לאפשר שיווק דבש מוזל במיוחד בתקופת חגי תשרי וכן  .לחקלאות

 400, מתוכם 2025ק"ג לשנת  1.5טון דבש בצנצנות עד   580  :היקף המכסות .במהלך השנה. בסוף השנה תיבחן השפעתו על השוק

טון דבש בצוברים למשווקים, בתנאי  2,000  .עדיפות ליבואנים שיציעו מחיר נמוך יותר לצרכןב ,ותי לקראת חגי תשריטון בהליך תחר

באמצעות המייל   3.4 -ניתן להגיש הערות לציבור עד יום חמישי הבא ה .להתחייבות למכירה במחיר מוסכם לרשתות הקמעונאיות

yevu@moag.gov.il . 

 חשוב לנו להדגיש שכל התהליך נעשה בהתייעצות עם התאחדות חקלאי ישראל ואיגוד יצרני המזון בהתאחדות התעשיינים.

 

 שנתי עד סוף ינואר, נדרשת הכרזה דחופה על -מהממוצע הרב %52-הדל בגשמים, שבו ירדו רק כ 2025-2024לנוכח חורף  – בצורת

, בדרישה להכרזה על  יישום שר החקלאות וביטחון המזון ולשר האוצרמכתב להשבוע שלחנו  .שנת בצורת ויישום תקנות הפיצויים

 31 יש להכריז על האזורים והגידולים הזכאים לפיצוי עד (1964), בהתאם לתקנות מס רכוש, אשר תקנות פיצויים בשל נזקי בצורת

ללא תמיכה כלכלית מיידית,  .זכאותם לפיצוילאפשר לחקלאים לממש את במטרה , מיידי של "ועדת הבצורת כינוס  דרשנו בנוסף. במאי

שר החקלאות ובטחון קבלנו מענה מ .שיסכן את ייצור המזון המקומי ואת ביטחון המזון הלאומי, החקלאים עלולים לספוג נזק בלתי הפיך

 .הכרזהביקשנו לקיים בהקדם פגישה כדי לקדם את הו המזון 

 

 בנוגע להעסקת עובדים מסרילנקה ומלאווי. המכתב עסק  מכתבהשבוע הוצאנו לחקלאים  – העסקת עובדים מסרילנקה ומלאווי

המחסור בעובדים. הוא מתאר את בנושא העובדים הזרים בחקלאות בישראל, במיוחד לאחר משבר מלחמת חרבות ברזל שהחריף את 

שיפור התאחדות ביצעה כמה וכמה פעולות בינהן:  .בעיות הגיוס מתאילנד ואתגרים עם עובדים ממדינות חדשות כמו סרילנקה ומלאווי

פעולה משותפת של רשות האוכלוסין משרד החקלאות וההתאחדות. נשלחו  – המיון והגיוס של העובדים עוד בארצות המוצא

 מלאווי ולסרי לנקה לשיפור המיון והקמת מאגרי עובדים המותאמים לחקלאות הישראלית. משלחות ל

https://www.gov.il/he/pages/quotas_for_honey_in_packages_of_1_5_kg
mailto:yevu@moag.gov.il
https://drive.google.com/file/d/1c_Mxb4iov4C2HhCwKCsYgf-z5GYCxyVm/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1GLnXmdxrbgOHNXPXWaUpw5Cpog3xq4zY/view?usp=sharing
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 השבוע הקרוב הינו השבוע האחרון לפני הפגרה. יתקיים דיון אחד )היום( שנדחה משבוע שעבר  – ישיבות בכנסת בשבוע הקרוב– 

 הדיון על הארכת התכנון בענף ההטלה.  

   דיון המשך בוועדת כלכלה בנושא הצעת חוק המועצה לענף הלול )ייצור ושיווק( 9:00בשעה  בשעה  30/3ביום ראשון  ,

 פה. חומר רקע בנושא נמצא 2025-דחיית ביטול התכנון בענף ההטלה(, התשפ"ה -והוראת שעה( )תיקון  18)תיקון מס' 

 

 שירות ההדרכה והמקצוע  - קורסים של שירות ההדרכה והמקצוע )שה"מ( של משרד החקלאות וביטחון המזון שיתקיימו השבוע

במשרד החקלאות וביטחון המזון, מזמין אתכם להשתתף בקורסים, ימי עיון וכנסים מעשיים לחקלאים. המקומות מוגבלים, מהרו 

 !לא ניתן להגיע ללא הרשמה -שימו לב להירשם כדי להבטיח את מקומכם. 

o  0041-08:0:ממשקי שימור קרקע בגידולי שדה ובמטעים  –( 0331.) שנייום .https://go.gov.il/farmers2    דגניה א, רמת

 סירין ובית זרע.  מפגש שני במתכונת של סיור שטח בנושא ממשקי שימור קרקע בגידולי שדה ומטעים

o ( 1.4יום שלישי )–  45:21-8:30בין השעות  ארבעת המיניםשלישי למגדלי כנס https://go.gov.il/4haminima   

 אולם הכנסים 'רואי', הקריה החקלאית, ראשון לציון. 

o  13:15-8:30בין השעות  כנס צמחי תבלין מרפא ובושם בישראל – (4.02) רביעי יום    l/tavlinimhttps://go.gov.i   מרכז

 וולקני ושה"מ לזכרו של פרופ' אלי פוטיבסקי ז"ל.מכון כנס משותף ל . מחקר נווה יער

 

חזרתם . שנזכה לישראל לקבר מובאים ומיבביתם, בארץ, מי  החטופים חזרה 59את שנראה לחזרה לימים שקטים ובתקווה 

 הביתה בשלום של כלל החיילים, של המפונים מהדרום  מהצפון, ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים. 

 

 אורי    דורמן                                                                                                                                        

                                                                                                       

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל

 

 יו"ר התאחדות חקלאי ישראל -עמית יפרח  :העתק         

https://main.knesset.gov.il/Activity/committees/Economics/Pages/CommitteeMaterial.aspx?ItemID=2230338
https://go.gov.il/farmers2
https://go.gov.il/4haminima
https://go.gov.il/tavlinim

